
14 Vi älskar trav

– De nordiska avtalen var världsklass
av Skarplöth! Men PariBet kom till under
hans ledning. Det gör att jag inte riktigt
vet vad jag ska tro. Om Skarplöth är vilse-
ledd av dåliga rådgivare, eller om det
finns någon annan agenda.

Helanders enda medicin för spelet från
utlandet är att avsluta det omgående,
 alternativt skriva om avtalen så att det
inte finns utrymme för rejkbacks. Det
sistnämnda är något det talats mycket
om, men inget har bevisats.

– Bevis? Det är inte så att någon får en
utbetalning med kvitto. För mig är det
tydligaste beviset Paribet. De har inga
kunder, de spelar med fyra procents
 avdrag och 30 dagars kredit. Jag har skri-
vit sex brev till lotteriinspektionen om
det här.

Helander talar ofta om spelsäkerhet.
Han tycker inte att ATG, eller för den
 delen Svenska Spel, lever upp till vad
man kan kräva.

– Spelsäkerheten måste komma direkt
efter hästhälsan. Hästhälsan först, sedan
spelsäkerhet, inget får finnas där  emellan.
I mina ögon är ATG inte något spelsäkert
företag, systemen hos dem är forntida.
! Är det bara tekniken som brister en-
ligt dig, eller är det även sporten som
är i riskzonen? Runt om i Europa talas
det om uppgjorda fotbollsmatcher. I
Sverige är vi kanske blåögda när vi tror
att det inte finns uppgjorda travlopp?

– Jag tror inte att det på förhand finns
riggade lopp, men tillfället skulle kunna

uppkomma. Om ett spel kan vara värt tio
miljoner inför sista avdelningen så är
det klart att det finns en möjlighet att
det rings ett samtal om att hålla inne
favo riten. Och hur svårt är det att rycka
en häst i galopp?

Hatten Helander håller i flera spel -
bolag som kraftigt minskat insaterna på
bland annat V75.

– När rejkbacksföretagen försvinner
kommer storspelarna tillbaka. Så fort
”Utlandsaffe” är borta kan nog vårt
 bolag åter omsätta ett stort antal miljo-
ner på V75 varje år. Nu spelar vi för små-
pengar i sammanhanget.

Utveckla!
– Hästsporten står och faller med rejk-

backföretagen. Blir de av med dessa blir
de av med följdsjukdomar som sena
oddsuppdateringar och tekniska pro-
blem. Dessa hänger ihop med utlands-
spelen, det är jag säker på.

Hur ser då framtiden ut? 2020 ska ATG
vara ”Nordens största och mest lönsam-
ma spelbolag”.

– Jag tror inte på någon stor förändring
på spelmarknaden. Det kommer bara till-
sättas nya utredningar och  sedan skjuts
det upp till nästa val.

Han ser märkligt nog samarbete över
landsgränserna som
en viktig ingrediens i
framtiden.

– Den bästa lös-
ningen långsiktigt
vore ett ATG Norden.
Det är vansinnigt att
ha olika spelbolag i
de olika länderna.
Travsporten och ga-
loppsporten borde

också slås ihop. Det är alltid byråkratin
som käkar upp de pengar som borde till-
komma sporten. Ett gemensamt bolag
skulle gynna samtliga länder i spelet och
skulle även gynna utbytet av sporten.

Helander vill också att hästsporten på
ett tydligare sätt ska påverka makt -
havarna.

– Staten måste förstå hur viktig
hästsporten är för infrastrukturen och
hur många skattekronor den verkligen
genererar. Vad händer om en hästgård
försvinner? Hur många dras med i
 detta? Vi kanske alstrar 30 miljarder och
varför ska staten då ta 1,5 miljarder i
skatt av hästsporten. Det gäller att få de
styrande att förstå detta.
! Om du blir erbjuden jobb som spel-
ombudsman – skulle du ta det?

– Den enda föreningen jag varit med-
lem i är Hammarby. Så det är nog inte
aktuellt. Men om Lotteriinspektionen
 erbjuder mig jobb att granska ATG och
Svenska Spel däremot så tar jag nog det,
skrattar Helander.

Han har faktiskt sökt jobb på ATG.
– På kundtjänst, jag tänkte ”wallraffa”,

men jag fick det inte, ler Helander.
! Så vad säger du nu om folk frågar
vad du arbetar med?

– Jag säger att jag är spelare på heltid.
Det är stor skillnad
när man säger att
man lever på spel nu
jämfört med tidigare.
Det är inte direkt pre-
stige att vara spelare,
men folk är nyfikna
och undrar hur f-n
man överlever på
det? Det gör man
inte, svarar jag. ‡
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Jan ”Hatten” He-
lander ser helst
att ATG stoppar
allt spel från ut-
landet för att få

bukt med pro-
blemen. Alterna-

tivt minska ut-
rymmet för rejk-

backs.

Detta har hänt

15 maj 2013: ATG stänger av tio ”robot -
spelare”, tre i Sverige, sju utomlands för
att de ”skadade ATG:s trovärdighet”.
11 oktober 2013: ATG inför begräns-
ningar gällande antal system som får
 lämnas in från samma spelare i de olika
poolspelen.
11 januari 2014: ATG startar en utred-
ning mot estniska AS Totalisaator som
stängs av tills vidare för spel till Sverige.
Utredningen är ännu inte offentliggjord.
28 november 2014: Sydafrikanska
 Phumelela tackar nej till ATG:s nya avtals-
förslag och spelar inte längre till ATG.
11 februari 2015: ATG varnar internatio-
nella partners Xpressbet (USA), Paribet
(USA) och German Tote (Österrike) för att
ha överskridit maxgränsen i antal inläm-
nade system. PariBet är också avstängt
från poolspel hos ATG fram till dess spel-
formerna blir publika på PariBets hem -
sida.

ATG:s internationella partners
◗ 2001 blir Danmark första land att spela in i svensk pool. 
Enligt en uppdaterad lista hos ATG har bolaget följande inter -
nationella partners som erbjuder spel till Sverige; 
Australien: RWWA, TattsBet, TabCorp. Belgien: PMU Belgique.
Danmark: Danske Spil. Estland: AS Totalisaator (avstängda tills
 vidare). Finland: Fintoto. Holland: Sportech. Italien: MIPAAF.
Kroatien: PSK/Hattrick. Malta: Maltco. Norge: Norsk Rikstoto. 
Polen: Totolotek. Tyskland: Winrace/HTZ. USA: New Meadow-
lands, Las Vegas Dissemination Company, Day At The Track, Lien
Games Racing, AmWest, XpressBet, PariBet. Åland: PAF. 
Österrike: Global Bet Holding, Admiral, German Tote, AirWin.

Det internationella spelet omsatte 2 648 miljoner kronor under
2013 enligt ATG:s årsredovisning.


